
Volledige reactie woordvoerder ministerie van Justitie op vragen EenVandaag

1. Wat is de reden dat er weer wordt gestart met adopties, tegen het advies van de
Commissie Joustra?
In lijn met de aanbeveling van commissie Joustra heeft er een fundamentele herbezinning
plaatsgevonden op de toekomst en het systeem van interlandelijke adoptie. Het kabinet
heeft besloten dat interlandelijke adoptie geen duurzame oplossing meer is om de belangen
van kinderen te beschermen. Het belang van het kind is het beste gediend wanneer hij of zij
in het eigen land of cultuur kan worden opgevangen. Omdat voor sommige landen hierin nog
een weg is te gaan, is besloten interlandelijke adoptie nog als mogelijkheid te behouden, wel
in een strikter gereguleerd adoptiesysteem. Dit om de kans op misstanden zoveel als
mogelijk te verkleinen.

2. Herkent u de kritiek van een aantal adoptiekinderen dat zij, ook na het verschijnen
van het rapport van deze Commissie, geen medewerking krijgen vanuit de overheid
om meer informatie te ontvangen over hun adoptie?
Het rapport Joustra heeft er juist toe aangezet om te investeren in ondersteuningsaanbod
voor geadopteerden met vragen over hun adoptie en/of afkomst. Met onder meer de
oprichting van een expertisecentrum voor interlandelijke adoptie, onder de naam INEA,
zoals de commissie Joustra ook heeft aanbevolen. Verder is een subsidieregeling opgesteld
om ook de diensten van belangenorganisaties voor interlandelijk geadopteerden te
versterken, waar geadopteerden zich ook naar wenden voor vragen rondom de adoptie en
afkomst. Ik ben mij ervan bewust dat er ook geadopteerden zijn, die verdergaande, ook
financiële, ondersteuning wensen.

3. Is het ministerie voornemens om ook financiële ondersteuning te bieden aan
geadopteerden, in de vorm van vergoedingen voor reizen naar hun land van geboorte
om informatie te vinden en/of het wijzigen van geboortegegevens en/of het leren van
de taal?
Besloten is in navolging van de aanbeveling van de commissie Joustra om te investeren in
collectief ondersteuningsaanbod. Waar geadopteerden nu en in de toekomst terecht kunnen
voor informatie en verschillende vormen van ondersteuning. INEA is daartoe opgericht en
biedt diensten, die onder meer zien op ondersteuning bij zoektochten naar biologische
familie en afkomst. Ook belangenorganisaties voor interlandelijk geadopteerden kunnen
hierin van betekenis zijn en met de subsidieregeling de dienstverlening hierop versterken.
Die diensten zijn gratis, maar dekken niet alle kosten die komen kijken bij vragen en
behoeften van interlandelijke adopteerden.

4. Bent u ermee bekend dat er in Frankrijk en België inmiddels strafrechtelijke
onderzoeken zijn gestart tegen de staat voor hun rol in het verleden in interstatelijke
adoptie?
We zijn bekend met een bericht op internet over een (waarschijnlijk) strafrechtelijk
onderzoek in België en Frankrijk naar interlandelijke adoptie uit Roemenië.

5. Wat heeft de overheid sinds het verschijnen van het rapport Joustra gedaan om
tegemoet te komen aan de aanbevelingen van het rapport om geadopteerden te
ondersteunen in hun zoektocht?



In lijn met de aanbevelingen van de commissie Joustra heeft het ministerie geïnvesteerd in
het ondersteuningsaanbod in Nederland, om geadopteerden nu en in de toekomst te
ondersteunen bij vragen over hun afkomst, identiteit en adoptie. Sinds april 2023 is het
expertisecentrum voor interlandelijke adoptie, met de naam INEA, van start gegaan. Een
kennisknooppunt en centraal loket in Nederland voor alle geadopteerden, met diensten die
zien op ondersteuning bij het vinden van dossiers, bij zoektochten in landen van herkomst
en op juridische en psycho-sociale ondersteuning. Daarnaast is er een subsidieregeling
geschreven, om ook het aanbod van individuele belangenorganisaties voor interlandelijk
geadopteerden, vaak met expertise en netwerk in één bepaald land van herkomst, te
versterken.


